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PROTOKÓŁ NR XVIII/16 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 1 kwietnia 2016 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    27 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XVIII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie informacji Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zgierzu o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Zgierskiego.  

7. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Zgierzu.  

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr VI/61/15 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań 

rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, na rok 2015.  

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr IX/78/11 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 28 kwietnia 2011 r. w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w Powiecie Zgierskim na lata 2011-

2015.  

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XII/112/11 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 30 czerwca 2011 r. w sprawie przyjęcia powiatowego programu ochrony zdrowia 

psychicznego na lata 2011-2015.  

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLIV/462/14 Rady Powiatu Zgierskiego                   

z dnia 28 lutego 2014 r. w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Powiatu Zgierskiego na lata 2014-2018.  

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLVI/478/14 Rady Powiatu Zgierskiego                   

z  dnia 25 kwietnia 2014 r. w sprawie przyjęcia Programu działań na rzecz osób 

niepełnosprawnych w Powiecie Zgierskim na lata 2014-2017. 

13. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XIII/168/15 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia  Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2015-2017. 

14. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego; 

b) wezwania do usunięcia naruszenia prawa; 

c) zmiany uchwały Nr XIV/177/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. 

w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2016; 

d) przekształcenia Szkoły Mistrzostwa Sportowego - Liceum Ogólnokształcącego                    

im. Mikołaja Kopernika w Aleksandrowie Łódzkim; 

e) utworzenia Bursy w Aleksandrowie Łódzkim; 

f) połączenia szkoły i placówki oraz utworzenia Zespołu Licealno-Sportowego                             

w Aleksandrowie Łódzkim; 

g) przekształcenia Technikum Nr 1 im. Jakuba Stefana Cezaka w Zgierzu; 

h) utworzenia Bursy w Zespole Szkół Nr 1 im. Jakuba Stefana Cezaka w Zgierzu; 

i) przekształcenia Szkoły Podstawowej Specjalnej przy Specjalistycznym ZOZ                      

dla Dzieci w Sokolnikach; 



2 

 

j) uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji społecznej i zawodowej, 

ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, na rok 

2016; 

k) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu. 

15. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

16.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

17.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

18.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

19.  Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła XVIII sesję Rady 

Powiatu Zgierskiego o godz. 10
08

.  

Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady oświadczyła, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 

1998 r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia  

24 marca 2016 r., wprowadza do porządku obrad XVIII sesji (w pkt 14l- 14p) projekty uchwał 

w sprawach: 

1) zmiany uchwały Nr XVII/202/16  Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 lutego   2016 r.              

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom  i placówkom niepublicznym 

oraz publicznym niezaliczanym do sektora finansów publicznych, a także trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania; 

2) zmiany uchwały Nr XVI/169/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 lutego 2008 r.                

w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich 

wydzierżawiania lub wynajmowani na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na czas 

nieoznaczony; 

3) wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego 

Powiatu Zgierskiego za 2015 rok; 

4) zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia  2015 r.                

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016; 

5) zmiany uchwały nr XIV/173/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia      2015 r.             

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2016-2022. 

Następnie Przewodnicząca Rady zgłosiła i poddała pod głosowanie następujące zmiany do 

porządku obrad: 

1) wprowadzenie do porządku obrad w pkt 14q projektu uchwały w sprawie przedłużenia 

terminu rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy                       

w Zgierzu.  

Za przyjęciem głosowało  13 radnych. 

Przeciw głosował     1 radny. 

Wstrzymało się od głosu  10 radnych. 

W wyniku głosowania Rada nie wprowadziła do porządku obrad projektu uchwały. 

Wydruk z głosowania nr 1 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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2) wprowadzenie do porządku obrad w pkt 14r projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na Starostę Zgierskiego. 

Za przyjęciem głosowało  13 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu  11 radnych. 

W wyniku głosowania Rada nie wprowadziła do porządku obrad projektu uchwały. 

Wydruk z głosowania nr 2 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

3) wprowadzenie do porządku obrad pkt 15 Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego 

w sprawie przebudowy drogi krajowej Nr 14. 

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła zmianę. Wydruk z głosowania nr 3 stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu.  

W związku z powyższym ulegnie zmianie dotychczasowa  numeracja porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż prawdopodobnie w związku z terminami 

wymaganymi dla rozpatrzenia obydwu ww. skarg będzie konieczność zwołania następnej 

sesji. Poprosiła, żeby podchodzić poważnie do swoich obowiązków.  

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XVIII sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi. 

6. Przyjęcie informacji Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zgierzu o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Zgierskiego.  

7. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Zgierzu.  

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr VI/61/15 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań 

rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, na rok 2015.  

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr IX/78/11 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 28 kwietnia 2011 r. w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w Powiecie Zgierskim na lata 2011-

2015.  

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XII/112/11 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 30 czerwca 2011 r. w sprawie przyjęcia powiatowego programu ochrony zdrowia 

psychicznego na lata 2011-2015.  

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLIV/462/14 Rady Powiatu Zgierskiego                   

z dnia 28 lutego 2014 r. w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Powiatu Zgierskiego na lata 2014-2018.  

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLVI/478/14 Rady Powiatu Zgierskiego                   

z  dnia 25 kwietnia 2014 r. w sprawie przyjęcia Programu działań na rzecz osób 

niepełnosprawnych w Powiecie Zgierskim na lata 2014-2017. 

13. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XIII/168/15 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia  Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2015-2017. 
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14. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego; 

b) wezwania do usunięcia naruszenia prawa; 

c) zmiany uchwały Nr XIV/177/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 

2015 r. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2016; 

d) przekształcenia Szkoły Mistrzostwa Sportowego - Liceum Ogólnokształcącego                    

im. Mikołaja Kopernika w Aleksandrowie Łódzkim; 

e) utworzenia Bursy w Aleksandrowie Łódzkim; 

f) połączenia szkoły i placówki oraz utworzenia Zespołu Licealno-Sportowego                             

w Aleksandrowie Łódzkim; 

g) przekształcenia Technikum Nr 1 im. Jakuba Stefana Cezaka w Zgierzu; 

h) utworzenia Bursy w Zespole Szkół Nr 1 im. Jakuba Stefana Cezaka w Zgierzu; 

i) przekształcenia Szkoły Podstawowej Specjalnej przy Specjalistycznym ZOZ                      

dla Dzieci w Sokolnikach; 

j) uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji społecznej                       

i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, na rok 2016; 

k) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu; 

l) zmiany uchwały Nr XVII/202/16  Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 lutego   

2016 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom  i placówkom 

niepublicznym oraz publicznym niezaliczanym do sektora finansów 

publicznych, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania                   

i wykorzystania; 

m) zmiany uchwały Nr XVI/169/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 lutego             

2008 r. w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości                   

oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowani na czas oznaczony dłuższy niż 

trzy lata lub na czas nieoznaczony; 

n) wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania sprawozdania 

finansowego Powiatu Zgierskiego za 2015 rok; 

o) zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia  

2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016; 

p) zmiany uchwały nr XIV/173/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia      

2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2016-2022. 

15. Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie przebudowy drogi                 

krajowej Nr 14.  

16. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

17.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

18.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

19.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

20.  Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z XVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z XVII sesji.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła. Wydruk z głosowania nr 4 stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu. 
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Ad. 4 

Radny Witold Kosmowski odniósł się do zmian wprowadzanych do porządku obrad. Chciał 

się dowiedzieć, dlaczego jeżeli 14 marca br. wpłynęła skarga na działanie Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu to Komisja do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu nie 

otrzymała takiej wiadomości. Komisja miała posiedzenie 21 marca, mogła się tą skargą zająć 

i chyba nie trzeba by dzisiaj było uchwały o przedłużenie terminu. Chyba, że są jeszcze jakieś 

inne czynniki, o których nie wiemy. Dlaczego Przewodnicząca nie skierowała do Komisji tej 

skargi, bo taka możliwość była.  

Następnie radny złożył następujące interpelacje: 

1) w sprawie kształtowania się comiesięcznych wynagrodzeń brutto w latach 01.01.2015                 

do 31.03.2016 osób sprawujących funkcje: Wicestarosty Zgierskiego, członków Zarządu 

oraz Sekretarza Powiatu – załącznik nr 8 do protokołu; 

2) czy to na sesji Rady Miejskiej w Strykowie, czy Rady Gminy Ozorków poruszana jest 

kwestia ilości śmieci przy drogach powiatowych. W związku z tym zapytał, kiedy Powiat 

zamierza podjąć czynności sprzątające przy drogach powiatowych;   

3) poruszył sprawę poduszek berlińskich zamontowanych na ulicy Targowej w Strykowie. 

Jego zdaniem rozwiązanie, które zostało zastosowane jest wysoko niebezpieczne. Bardziej 

niebezpieczne niż w Zgierzu, ponieważ dzisiaj samochody, które dojeżdżają do przejścia 

zamiast się zatrzymywać, po prostu wymijają te poduszki. Na ulicy Gałczyńskiego                       

w Zgierzu zostały one inaczej ustawione i na pewno jest tam bezpieczniej niż                               

w Strykowie; 

4)  na ostatniej Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej 

„dyskutowaliśmy, prawie wzywaliśmy Pana Starostę do wystąpienia do Burmistrza 

Ozorkowa o sprostowanie pewnych informacji. Natomiast czytając prasę powiatową, 

dochodzi do takiego stanowiska, że my sami, jako powiat, różnie piszemy i też uważam,                 

że powinniśmy, jeżeli jest dofinansowanie gmin do pewnych inwestycji, pisać o tym.                    

W Pulsie Powiatu jest zaznaczone, że poduszki berlińskie zostały położone, natomiast nie 

ma nawet słowa, z tego co w Wieściach z Głowna i Strykowa napisano, że poduszki 

berlińskie w Strykowie zostały zafundowane przez Gminę Stryków”. Radny prosił                     

o sprostowanie w następnym numerze bądź wyjaśnienie, bo są dwie różne informacje. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył interpelację dotyczącą naprawy po zimie dróg 

powiatowych w gminach: Zgierz, Parzęczew i Ozorków – załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Radny Adam Bączyk prosił o naprawę chodników na ulicy P. Skargi w Zgierzu.                   

Ta ulica ma  powyszczerbiane i  pozarywane chodniki i są to chodniki dość wąskie. 

Wyraziliśmy zgodę na dwukierunkowy ruch, w związku z czym stwarza to pewne 

niebezpieczeństwo dla poruszających się tam mieszkańców. Radnemu głównie chodzi                    

o odcinek pomiędzy ulicą Gołębią, a ulicą Parzęczewską. Radny poprosił o przyjrzenie się 

temu i włączenie w bieżący cykl napraw. 

 

Radna Lidia Elert złożyła interpelacje dotyczące: 

1) funkcjonowania Punktu Obsługi Klientów w Ozorkowie – załącznik nr 10 do protokołu; 

2) stanu dróg powiatowych na terenie Ozorkowa- załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Radny Piotr Szewczyk złożył interpelację w sprawie budowy chodnika na drodze powiatowej 

Nr 5168 E na odcinku od granic miasta Aleksandrowa Łódzkiego do ul. Podleśnej w Rudzie 

Bugaj – załącznik nr 12 do protokołu. 
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Radny Michał Pilarski poprosił o przekazanie informacji: 

1) czy i jakie sprawy są prowadzone przez prokuraturę i inne organy ścigania dotyczące 

Starostwa Powiatowego w Zgierzu i jego pracowników, chodzi o wszystkie sprawy,                         

z wyszczególnieniem na jakim etapie te sprawy są; 

2) jak i przez kogo był wykorzystywany telewizor Wicestarosty w czasie jego nieobecności. 

 

Radny Michał Pieruń prosił o uzupełnienie oznakowania poziomego na całej ulicy 

Gałczyńskiego w Zgierzu. Jednocześnie podziękował za wykonane wszystkie prace                           

w okolicach przejścia dla pieszych na ulicy Gałczyńskiego przy ulicy Suchowolca, które 

bardzo poprawiły bezpieczeństwo pieszych w tym miejscu. 

 

Radny Grzegorz Kuna  

1) odniósł się do zamontowanych poduszek berlińskich na ulicy Targowej w Strykowie.           

Na sesji Rady Miejskiej w Strykowie wnosił do Burmistrza, aby nie zapłacił za 

wykonanie tego, ponieważ „takiej fuszerki w życiu nie widział”. Radny zauważył, że na 

ulicy Targowej 95% kierowców łamie przepisy ruchu drogowego i jeździ slalomem 

między tymi poduszkami. Usłyszał, że policja zgierska i strykowska będzie wyczulona na 

to, co tam się dzieje i będzie karać kierowców za łamanie przepisów. Radny zastanawiał 

się, czy robione takie inwestycje mają tylko na celu karanie kierowców przez policję; 

2) nawiązując do otrzymanej odpowiedzi na interpelację, złożoną na ostatniej sesji, 

dotyczącą uroczystości Powstania Styczniowego w Dobrej, poprosił o listę osób, które 

brały udział w tych uroczystościach, ponieważ radny nie zauważył nikogo                                           

z przedstawicieli Starostwa Powiatowego w Zgierzu na tychże uroczystościach. 

 

Radna Bożena Palmowska prosiła o wyjaśnienie kwestii dotyczącej czyszczenia dróg 

powiatowych w Zgierzu. Z uzyskanych przez radną informacji z Urzędu Miasta Zgierza 

wynika, że nie ma już funduszy na ten cel i trzeba przekazać większą kwotę. Radna prosiła                   

o zorientowanie się przez Starostę w tym temacie, czy kwota, jaką przekazał powiat, była 

wystarczająca, czy została dobrze zagospodarowana, bo przecież o tej porze roku nie możliwe 

jest, aby tych funduszy już nie było. Radna podkreśliła, że stan oznakowania poziomego, 

chodniki i ulice są w złym stanie, więc prosiła o zorientowanie się, czy należy zwiększyć 

przekazaną kwotę, aby nasze drogi były wreszcie zadbane. 

 

Radny Władysław Sobolewski podniósł temat dotyczący sytuacji Punktu Zamiejscowego 

Wydziału Komunikacji w Ozorkowie. Przy punkcie tym brak jest parkingu, należy coś               

z tym zrobić, aby ten punkt był naprawdę punktem obsługi klientów Wydziału Komunikacji. 

Po to jest Punkt w Ozorkowie, aby nie jeździć do Wydziału Komunikacji na ul. Długą i nie 

stać tam w długich kolejkach. Zaznaczył, że kiedy w poprzednich latach punkt był                               

w Ozorkowie to podobno nawet przynosił zyski dla Starostwa.  
Następnie poprosił o przegląd i naprawę dróg powiatowych na terenie Gminy Ozorków,                      

z uwagi na ich obecny stan. Drogi są strasznie zniszczone, nie ma jak jechać. Pomimo 

niedużych opadów deszczu robią się duże zastoiska, że nie można przejechać. Jednocześnie 

zwrócił uwagę, że jeśli już naprawiamy te drogi, to naprawmy je porządnie, a nie tak że za 

parę dni przyklejoną łatę będzie znów trzeba naprawiać. 

 

Radny Witold Kosmowski podniósł następujące tematy: 

1) „w chwili obecnej trwa nabór wniosków na PROW na drogi. Pan Starosta powiedział,             

że będziemy składać tylko na jedną drogę. A może pomyślmy, mamy przygotowaną 

dokumentację drogi Borszyn – granice powiatu, która była przygotowywana, mamy 

pozwolenia, które niestety nie przeszły w ramach tzw. „schetynówek”, może powinniśmy 

to zgłosić do PROW-u i zaryzykować. Nie ma żadnego ograniczenia w ilości wniosków, 

jakie beneficjent może złożyć. Ja sobie przeanalizowałem ilość i jakie punkty ten wniosek 

może dostać. Jeżeli Pan Starosta zechciałby współpracować z Wójtem Gminy, bo akurat 
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Wójt Gminy będzie składał na drogi, które dochodzą do dróg powiatowych, możemy 

dostać punkty za współpracę, tak wyliczyłem, że na pewno nie byłaby gorsza punktacja, 

niż dróg na terenie Gminy Głowno i może spróbujmy to zrobić, bo może uda się kilka 

kilometrów dróg wykonać. Nie ryzykujemy niczym, może jedynie tym, że Wydział 

Funduszy się napracuje i złoży kolejny wniosek. A może uda nam się i będziemy mieli 

kolejne kilometry dróg zrobionych”; 

2) nawiązał do odpowiedzi na interpelację, kto z ramienia powiatu nadzorował likwidację 

Powiatowej Spółki Infrastrukturalnej Sp. z o. o. w Zgierzu. Uzyskał informację,                       

że zgodnie z uchwałą Zarządu Spółką zajmował się Starosta Bogdan Jarota i z tego tytułu 

nie otrzymał dodatkowego wynagrodzenia. „Natomiast przechodząc, ktoś mi podrzucił 

takie pismo/dokument. Nie wiem, czy on jest sfałszowany, czy nie, ale zapytam:                 

W związku ze znaczną zwiększoną ilością obowiązków służbowych związanych                                  

z przekazanym Panu zadań dotyczących nadzoru nad likwidacją Spółki Infrastrukturalnej 

Sp. z o. o. w Zgierzu przyznaję panu dodatek specjalny w wysokości 10% miesięcznego 

wynagrodzenia zasadniczego oraz dodatku funkcyjnego w wysokości 754 zł, słownie: 

siedemset pięćdziesiąt cztery złote, obowiązujące od 1 stycznia 2015 do 31 marca 2015, 

podstawa §9 Zarządzenia nr 120.39.2014 Starosty Zgierskiego z 14 maja 2014 w sprawie 

uregulowania regulaminu wynagrodzeń Starostwa Powiatowego w Zgierzu. Pozostałe 

warunki umowy o pracę pozostają bez zmian.  

czy ktoś po prostu podrzuca i fałszuje, czy po prostu po raz kolejny jesteśmy okłamywani 

jako funkcjonariusze publiczni w naszych interpelacjach, w odpowiedziach na nasze 

interpelacje. Rozumiem, że ten dokument jest nieaktualny, więc ja go drę. Pytałem we 

wcześniejszej interpelacji o dodatki, mam nadzieję, że dostanę odpowiedź uczciwą                               

i rzetelną.”  

 

Opinie do materiałów zgłoszonych na XVIII sesję stanowią załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad. 5  

Nie zabierały głosu osoby niebędące radnymi. 

 

Ad. 6  

Informacja Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zgierzu o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 14 do protokołu.   

 

Państwowy Powiatowego Inspektor Sanitarny w Zgierzu Andrzej Jeziorski przedstawił 

informację. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej 

do informacji. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie informację.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. Wydruk z głosowania nr 5 stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad. 7  

Roczne sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu 

stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
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Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Brzeski zwrócił uwagę, że tak naprawdę 

przedmiotowe sprawozdanie zawiera informacje dotyczące kolejnych sześciu sprawozdań                  

z porządku obrad. W związku z tym poprosił, aby Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Zgierzu kompleksowo omówiła to sprawozdanie i odniosła się do ewentualnych 

pytań.   

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu Maria Miśkiewicz przedstawiła 

sprawozdanie.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej do sprawozdania. 

 

Radna Bożena Palmowska była zainteresowana, ilu rodziców biologicznych, którym 

odebrano dzieci, zgłosiło się do PCPR w związku z tym, że ruszył programem 500+.  

 

Dyrektor PCPR poinformowała, że PCPR świadczenie 500+ wypłaca tylko i wyłącznie 

rodzinom zastępczym i rodzinnym domom dziecka prowadzonym przez rodziny zastępcze 

zawodowe i rodzinnym domom dziecka prowadzonym przez fundacje i stowarzyszenia. 

Rodziny biologiczne mogą zgłaszać się do MOPSu. Na pewno będą borykać się z taką 

sytuacją, w momencie kiedy dziecko idzie na urlopowanie z rodziny zastępczej do rodziny 

biologicznej. Rodzinie zastępczej przysługuje urlop wypoczynkowy i wtedy oddają dziecko 

albo do innej rodziny zastępczej, albo do rodziny biologicznej, jeżeli nie ma pozbawionych 

praw rodzicielskich. PCPR będzie wtedy musiało weryfikować takie sytuacje i wypłacać 

stosunkowo to świadczenie 500+ rodzinie biologicznej w zależności od ilości dni urlopu 

rodziny zastępczej. Informacyjnie podała, że dzisiaj w ciągu 1,5 godziny złożonych zostało                        

30 wniosków rodzin zastępczych zawodowych.  

 

Przewodnicząca Rady w uzupełnieniu podała, że wnioski od rodziców biologicznych 

wpływają do samorządów, a  ponieważ jest to tylko postępowanie wnioskowe pewnie będzie 

trudno wyłapać wszystkie sprawy dotyczące tego, czy dziecko jest faktycznie pod ich opieką. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski był zainteresowany, jak jest rozwiązywany problem transportu  

dziecka zabieranego z domu, gdzie dochodzi np. do przemocy w rodzinie. Ma sygnały,                          

że są z tym problemy. Jak to PCPR rozwiązuje.  

 

Dyrektor PCPR przekazała, że w przypadku interwencyjnej sytuacji dziecko przewozi policja. 

Natomiast PCPR, w momencie kiedy ma postanowienie sądu, a nie jest to interwencja 

natychmiastowa, korzysta z samochodu Starostwa i nie ma z tym problemu.  

 

Zdaniem radnego Sławomierza Janiszewskiego zaprezentowane zostały dokumenty                              

w bardzo ważnej dziedzinie życia społecznego dotykające różnych osób z różnymi 

problemami. Na str. 35 i 36 przedmiotowego sprawozdania jest mowa na temat, kto prowadzi 

Dom Pomocy Społecznej w Zgierzu. Warto byłoby odnotować, że faktycznie rzecz biorąc 

było rzeczywiście porozumienie z Towarzystwem Przyjaciół Niepełnosprawnych                                

w określonej dacie, ale w wyniku zawartego później aktu  notarialnego i przeniesienia jak 

gdyby uprawnień przez TPN na rzecz Fundacji Del Cielo, ten Dom prowadzi na dzisiaj 

Fundacja, nie TPN, bo tak wynika z zawartego aktu notarialnego przez poprzedni Zarząd                   

z przedstawicielami Fundacji. Ale to jest techniczna sprawa, ważna do odnotowania, żebyśmy 

przyjmowali pewien dokument z punktu widzenia pewnej prawidłowości. Jeżeli chodzi                        

o domy pomocy społecznej to radny był zainteresowany, ile w których domach pomocy 

społecznej jest wolnych miejsc, jak to się przekłada na pewne zobowiązania nasze i pewną 

działalność w tym zakresie. Następnie radny odniósł się do sprawozdania z realizacji uchwały 

Nr VI/61/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie uchwalenia planu 
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finansowego realizacji zadań rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, na rok 2015. We wnioskach końcowych 

jest napisane, że realizowane zadania z zakresu rehabilitacji społecznej pozostawały                             

w rażącej rozbieżności z oczekiwania wnioskodawców. Również zestawienie przyznanych na 

rok 2015 kwot w porównaniu z rokiem 2014 wskazuje, iż nie była pełna realizacja potrzeb. 

Konsekwencją powyższego było przeniesienie części wniosków do realizacji w roku 2016.   

Materiał informuje, że o turnusy rehabilitacyjne w 2015 roku ubiegały się 463 osoby 

niepełnosprawne wraz z opiekunami, ale ze względu na brak środków finansowych nie 

wypłacono żadnego dofinansowania. W innych dziedzinach też nie było pełnej realizacji 

potrzeb. W związku z tym radny apelował, ażeby Zarząd i radni, przy formułowaniu budżetu 

na przyszły rok, zajęli się tą sprawą niezwykle w sposób bardzo poważny i pochylili się nad 

tym problemem, czyli po prostu przyznali określone środki. Należy zastanowić się nad tym, 

czy w ramach przesunięć budżetowych w tym roku, mamy 1 kwietnia, jednak przeznaczyć 

większe środki dla realizacji tych zadań rehabilitacji społecznej. Radny chciałby, ażeby                     

w określonej formule, może pewnego stanowiska Rady, podziękować osobom, które 

wykonują swoją pracę w tak szerokiej gamie problemów, jak tutaj przedstawione. Pracownicy 

PCPR wykonują bardzo trudną i żmudną pracę. Apelował też, żeby poszczególne Komisje, 

które zajmują się tymi tematami, zwróciły szczególną uwagę na sprawy poruszane w tych 

sprawozdaniach. Prosił, żeby te sprawy dotyczące części naszego społeczeństwa, które 

potrzebuje pomocy, były przez nas dostrzegane i także wspierane poprzez odpowiednie środki 

finansowe. To jest bardzo ważne.  

 

Radna Lidia Elert dołączyła się do apelu przedmówcy. Następnie poprosiła o informację,                

jak wygląda sprawa kosztu utrzymania mieszkańca w poszczególnych domach pomocy 

społecznej w tym roku, czy ten koszt  wzrósł, czy zmalał w porównaniu do roku ubiegłego.  

 

Dyrektor PCPR przekazała, że na dzień dzisiejszy: w DPS w Ozorkowie koszt utrzymania 

mieszkańca zmalał o 38 zł, w DPS w Zgierzu jest większy o 300 zł, w DPS w Rąbieniu 

praktycznie jest na tym samym poziomie, a w DPS w Głownie był w wysokości 2703 zł a jest 

w wysokości 2960 zł. 

 

Radna Lidia Elert dopytywała, jakie są powody zwiększenia kosztów utrzymania. 

 

Dyrektor PCPR odpowiedziała, że do kosztu utrzymania mieszkańca nie wlicza się żadnych 

remontów, ani inwestycji. Jest to czysto stricte utrzymanie mieszkańca, utrzymanie 

pracowników.  

 

Przewodnicząca Rady w uzupełnieniu wskazała, że kosztów utrzymania w dps nie ustalają 

same domy pomocy społecznej. Brak pełnej obsady w dps powoduje, że ten przelicznik na 

następny rok musi pójść w górę, że te koszty przeliczone na mniejszą ilość osób niestety 

rosną. To jest rzecz, z którą chyba borykamy się  już od dłuższego czasu, bo dps na terenie 

Powiatu Zgierskiego są jednymi z najdroższych placówek (w sensie placówek państwowych).  

 

Dyrektor PCPR przyznała, że jeśli chodzi o DPS w Zgierzu to on jest rzeczywiście  

prowadzony przez TPN i jednocześnie w akcie notarialnym zawarte jest przekazanie budynku 

i działki wskazanemu podmiotowi. Także wskazany podmiot będzie kierował 

nieruchomością, a zadanie prowadzone jest przez TPN. 

 

Radny Sławomierz Janiszewski oznajmił, że nie rozumie pewnej rzeczy. Jeżeli mamy na 

dzisiaj społeczeństwo, które starzeje się, społeczeństwo które coraz bardziej oczekuje 

określonej pomocy, to takie domy pomocy społecznej na terenie Powiatu Zgierskiego 

rzeczywiście są problemem. Przypomniał, że w poprzedniej Radzie podejmowane były 

decyzje dotyczące sprzedaży dps. Niedoszło do tego wskutek określonych decyzji Wojewody. 
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Na dzisiaj mamy, że dwie jednostki są prowadzone przez inne organizacje. Jak to się 

przekłada, nie tylko do wolnych miejsc, ale jak to się przekłada do obciążeń budżetu powiatu.  

 

Dyrektor PCPR wyjaśniła, że dps prowadzone przez organizacje pozarządowe otrzymują 

tylko dotacje wojewody dla mieszkańców na starych zasadach, Powiat Zgierski nie dokłada 

do fundacji nic. Pozostali mieszkańcy dotowani są z gmin z ośrodków pomocy społecznej.          

Co do wolnych miejsc, to na dzień dzisiejszy sytuacja wygląda, tak: w DPS w Zgierzu 3 

miejsca, w DPS w Głownie 1 miejsce.  

 

Radna Lidia Elert nawiązując do wypowiedzi Przewodniczącej Rady zaznaczyła, że wiele 

składników wchodzi na koszt na przyszły rok. Natomiast biorąc pod uwagę co powiedziała 

dyrektor, to  dobrze, że jednak są zainteresowani ludzie domami pomocy społecznej, widać że 

to wszystko idzie ku dobremu.  

 

Dyrektor PCPR informacyjnie podała, że na miejsce w DPS w Ozorkowie oczekują już dwie 

osoby.  

 

Radny Władysław Sobolewski przyłączył się do podziękowań za przygotowany materiał, 

wymagało to dużo pracy. Następnie  nawiązał do sprawozdania z realizacji uchwały                            

Nr XII/112/11 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 30 czerwca 2011 r. w sprawie przyjęcia 

powiatowego programu ochrony zdrowia psychicznego na lata 2011-2015. Jest w nim 

podane, że poradnie psychologiczno-pedagogiczne udzieliły porad logopedycznych:                            

w Ozorkowie 218, w Głownie 94, w Zgierzu 96. W każdym zespole szkół (na terenie gminy 

Ozorków są trzy) też są zatrudnieni logopedzi. Jednak mimo tej poradni i logopedów                         

w szkołach zatrudnionych, jest takie duże zapotrzebowanie. Zastanawiał się, co by jeszcze 

trzeba zrobić, żeby tym dzieciakom na wsiach pomóc jeszcze bardziej. Jest to dla radnego 

smutne, że tyle tych porad trzeba było udzielić, mimo tego, że w każdym zespole są 

zatrudnieni logopedzi.  

 

Radny Adam Bączyk chciał wiedzieć, czy została zakończona aplikacja o środki PFRON  na 

ten rok i czy te środki już w jakiś sposób zostały rozdysponowane, jeżeli tak, to na co, jakie 

podmioty uzyskały dofinansowanie.   

 

Dyrektor PCPR poinformowała, że jeśli chodzi o środki na rok 2016 to oczywiście robili już 

rozeznanie. Środki ruszą dopiero po 15 kwietnia. W tym roku będą przeznaczone środki 

również na turnusy rehabilitacyjne, nie będzie środków na zadania zlecone, troszeczkę ucięli 

na rehabilitację zawodową.  

 

Radny Adam Bączyk dopytywał, czy ktoś aplikował na transport medyczny. 

 

Dyrektor odpowiedziała, że nie było takiego zadania. Jednocześnie przekazała, że wnioski, 

które nie zostały zrealizowane w roku 2015, będą weryfikować sukcesywnie, według 

kolejności ich składania i po uruchomieniu środków po 15 kwietnia je realizować.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  19 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 6 stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu. 
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Ad. 8  

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr VI/61/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 marca 

2015 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji społecznej 

i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych,               

na rok 2015 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 do spraw  Przeciwdziałania Bezrobociu 

do sprawozdania. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  19 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 7 stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad. 9 

 Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr IX/78/11 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                          

28 kwietnia 2011 r. w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie 

oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w Powiecie Zgierskim na lata 2011-2015 stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej do sprawozdania. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 8 stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad. 10 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XII/112/11 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

30 czerwca 2011 r. w sprawie przyjęcia powiatowego programu ochrony zdrowia 

psychicznego na lata 2011-2015 stanowi załącznik nr 22 do protokołu.   

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej do sprawozdania. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 9 stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XLIV/462/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                         

28 lutego 2014 r. w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Powiatu Zgierskiego na lata 2014-2018 stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  
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Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej do sprawozdania. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 10 stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Ad. 12 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XLVI/478/14 Rady Powiatu Zgierskiego z  dnia                      

25 kwietnia 2014 r. w sprawie przyjęcia Programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych 

w Powiecie Zgierskim na lata 2014-2017 stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej do sprawozdania. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 11 stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Ad. 13 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XIII/168/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                   

27 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia  Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej 

na lata 2015-2017 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej do sprawozdania. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. Wydruk z głosowania nr 12 stanowi 

załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach o godz. 11
49

. 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady o godz. 12
21

. 

 

Ad. 14a)  

Projekt uchwały w sprawie skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego stanowi 

załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady  przedstawiła projekt uchwały.   

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały. 
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/206/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu 

Administracyjnego stanowi załącznik nr 31 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 13 stanowi 

załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Ad. 14b) 

Projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 33  

do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały. 

 

Radny Michał Pieruń nawiązał do zapisu w uzasadnieniu, że skarżący nie jest stroną 

postępowania skargowego i Rada Powiatu Zgierskiego nie jest obowiązana, żadnym 

przepisem prawa, do zagwarantowania skarżącemu możliwości czynnego udziału w takim 

postępowaniu. To jest trochę dziwne, że składający skargę nie jest stroną  postępowania. 

Radny się zastanawiał, czy nie byłoby zasadne zaprosić jednak tego przedstawiciela Markabu.  

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że zarówno jak i na poprzedniej sesji, tak i teraz opieramy 

się na opinii prawnej.  

 

Radca Prawny Sławomira Różycka-Somorowska wyjaśniła, że trzeba najpierw rozdzielić tryb 

postępowania, jaki tutaj zachodzi. Skarga złożona w trybie art. 229  pkt 4 Kpa jest innym 

trybem postępowania niż w sytuacji, w której Pan się skarży na decyzję, która kształtuje 

stosunek prawny strony postępowania. Tutaj przede wszystkim nie ma czegoś takiego,                

jak strona postępowania administracyjnego. Osoba ta ma prawo oczywiście przyjść na sesję, 

tak jak wszyscy inni biorący udział w publiczności.  

 

Radny Michał Pilarski przypomniał, że na poprzedniej sesji pytał Przewodniczącą,                        

czy przedstawiciele osób skarżących, w tym przypadku Spółki Markab, zostali 

poinformowani i Przewodnicząca powiedziała, że nie zostali poinformowani o terminie 

poprzedniej sesji. Po drugie Pani mecenas, która obsługiwała poprzednią sesję, powiedziała 

wyraźnie, że tamta uchwała podejmowana, jest ponownym rozpatrzeniem skargi. Radny 

prosił, żeby była zaprotokołowana wypowiedź Pani mecenas, że to jest ponowne rozpatrzenie 

skargi. I w związku z tym jest pewnie ta wątpliwość również osób skarżących. Bo jak gdyby 

te uchwały, które były uchwałami jednostkowymi, których było kilkaset w tej chwili 

uchyliliśmy i ponownie  je rozpatrzyliśmy w jednej uchwale. Zgodnie z tym co powiedziała 

na poprzedniej sesji Pani mecenas, uchwała którą podejmowaliśmy była zbiorczą uchwałą 

ponownie rozpatrującą skargi. Stąd, przynajmniej radny, ma duże wątpliwości co do tego 

uzasadnienia. I dlatego proponował miesiąc temu, żeby odłożyć skargę do dzisiejszej sesji, 

zawiadomić stronę i przyjąć ponownie te skargi, takie czy inne w zależności od tego jaką 

decyzję podjęłaby Rada. W tej chwili strona skarżąca, która nie została poinformowana                     

o terminie i miejscu rozpatrzenia skargi, wzywa Radę do usunięcia naruszenia prawa,                      

bo ponownie jak gdyby rozpatrywaliśmy tą samą skargę. Wezwanie to uznajemy za zasadne, 

ponieważ skarżący nie jest stroną - radny się z tym nie zgadza. Tamta sprawa była ponownym 

rozpatrywaniem skargi i chodziło o jeden fakt, że wystarczyło z odpowiednim 

wyprzedzeniem wysłać list za potwierdzeniem odbioru do firmy Markab i radny nie miałby 
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uwag. Tego nie zrobiono. Radni mogą zrobić co chcą, uznać wezwanie za niezasadne, ale ta 

sprawa i tak wróci. Uchwała, której do usunięcia naruszenia prawa wzywa Markab, została 

zaskarżona i my możemy zaklinać rzeczywistość, ale najdalej w czerwcu będziemy 

rozpatrywać jeszcze raz tą samą sprawę, w tym trybie, o którym radny mówił                                   

z poinformowaniem Markabu.  

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że radny powołuje się na opinię przygotowaną przez Panią 

mecenas. Stanowisko, uzasadnienie jest przedstawione. My nie zaklinamy rzeczywistości, 

mamy taką opinię prawną, która jest dla nas na chwilę obecną wykładnią i powinna być 

pomocna przy podejmowaniu decyzji.  

 

Radny Michał Pilarski powiedział, „Pani Przewodnicząca, albo Pani nie słucha, albo nie 

rozumie o czym ja mówiłem. Ja mówiłem o czymś innym, że problem polega na tym,                    

że poprzednia uchwała, podejmowana na poprzedniej sesji, zgodnie z tym, co powiedziała do 

protokołu Pani mecenas, była ponownym rozpatrzeniem skargi. I jeżeli firma Markab, przy 

pierwszym rozpatrywaniu tej skargi, gdzie głosował Pan Starosta Kozanecki w swojej 

sprawie, wtedy była informowana i zawiadamiana, to w tej chwili jak gdyby rozpatrujemy to 

jeszcze raz i takim samym trybem powinna być firma też poinformowana. A tutaj ten 227 to 

zdaje się mówi, że to jest czynność w postępowaniu, a nie rozpatrzenie skargi – tak? Państwo 

zrobią, co chce. Natomiast ja chciałem się, w takim razie zwrócić z wnioskiem formalnym: 

proponuję zmianę §1 Uznaje się za zasadne wezwanie Zgierskiego Przedsiębiorstwa 

Komunikacyjnego „Markab” Sp. z o. o. w Zgierzu z dnia 2 marca 2016 r. do usunięcia 

naruszenia prawa w zakresie uchwały Nr XVII/205/16(…). To jest mój wniosek formalny, 

argumentację przedstawiłem.” 

 

Radca Prawny oznajmiła, „jeszcze raz chciałabym podkreślić tę różnicę. Po pierwsze                       

w postępowaniu, w którym rozpatrujemy skargę jakiegoś podmiotu, czyli w trybie Kpa                        

i art. 229 przepisy ustawy nie nakładają na organ rozpatrujący obowiązku umożliwienia 

czynnego udziału w tym postępowaniu. Skarga jest rozpatrywana na podstawie tego,                        

co zostało złożone. Dokumentu i ten dokument był rozpatrywany jako skarga, był opiniowany 

przez komisje. Natomiast na tym etapie skarżący nie ma jakby prawa, nie wiem, 

dopowiadania, wyjaśniania, itd. Skarżący w tym trybie dowiaduje się o rozstrzygnięciu 

podjętym w trybie czynności materialno-technicznej, jaką podejmuje wówczas Rada,                       

bo uchwała ta – to też trzeba rozróżniać, nie jest uchwałą kształtującą jakby stan prawny 

podmiotu skarżącego. Nie decyduje w sposób materialno-prawny o jego pozycji prawnej,              

w jakimkolwiek postępowaniu. I w tym przypadku nie ma czegoś takiego, że Rada ma 

obowiązek umożliwić udział tej osobie. Ona oczywiście może umożliwić, ale nie ma takiego 

obowiązku. O rozstrzygnięciu skargi strona taka, która wnosi skargę, dowiaduje się dopiero              

z zawiadomienia w trybie art. 237 - jeśli nie pomyliłam tego. I to jest dopiero moment,                   

w którym osoba skarżąca dowiaduje się o rozstrzygnięciu. I od tego rozstrzygnięcia nie 

przysługuje również odwołanie do sądu. Jest to czynność materialno-techniczna i nie ma tutaj 

mowy o jakichkolwiek prawach strony, co do podejmowania dalszych akcji w procedurze 

administracyjnej.” 

 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radcy prawnego, „ponieważ Pan radny nazywa swój 

wniosek wnioskiem formalnym chciałabym tutaj się posiłkować Pani stanowiskiem. Projekt 

uchwały wnoszę ja i jakiekolwiek zmiany autopoprawkami, by musiały być moimi zmianami. 

Czyli głosujemy uchwałę w tym zakresie – tak? Ja proszę Panią mecenas o podjęcie 

stanowiska, ponieważ uchwała jest wnoszona przez mnie, czy Pan ma uprawnienia, żeby tutaj 

wnioskować o zmianę zapisów w treści uchwały.”  

 

Radca prawny odpowiedziała, „nie. Musi zgłosić projekt, no bo nie wiem w tym momencie.”  
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Przewodnicząca Rady oznajmiła, „dokładnie. Proszę poinformować Pana radnego, myślę że 

to będzie dotyczyło tego pytania. Proszę poinformować Pana radnego o trybie, że powinien 

Pan zgłosić projekt uchwały – tak.”  

 

Radca prawny przyznała, „powinien Pan zgłosić projekt uchwały, jeśli Pan może.” 

  

Radny Michał Pilarski zadał pytanie, czy nie może zgłosić wniosku do uchwały?   

 

Radca prawny odpowiedziała, „no to niech Pan zgłosi taki wniosek.”  

 

Radny Michał Pilarski zauważył, że zgłosił taki wniosek o zmianę zapisu w projekcie 

uchwały. Wniosek ten podlega głosowaniu przez Radę. 

 

Radca prawny powiedziała, „jeżeli to byłby projekt Pani Przewodniczącej, no to podlega 

głosowaniu.”   

 

Przewodnicząca Rady dopytywała, „ale podlega głosowaniu mój projekt.”  

 

Radca prawny oznajmiła, tak. 

 

Radny Michał Pilarski zapytał, a wniosek radnego nie podlega głosowaniu? 

 

Przewodnicząca Rady zadała pytanie, „ale w jakim zakresie Pan by chciał, żeby…”  

 

Radny Michał Pilarski odpowiedział, „zmiany treści uchwały. Mam prawo zgłosić taki 

wniosek i taki wniosek powinien być poddany pod głosowani Rady.  

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, „prawo Pan może i ma, tylko musi Pan wyjaśnić, o co Panu 

chodzi, bo dosyć zawile ten proces myślenia przebiega. Proszę Pana uchwała ma brzmienie:             

w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa i projekt uchwały uznaje się za 

niezasadne, nie musi to być przegłosowane – tak.”  

 

Radny Michał Pilarski przekazał, „ja składam kontr wniosek do treści uchwały i proszę go 

poddać pod głosowanie o zmianę tej treści tego projektu i wpisanie uznaje się za zasadne 

wezwanie do usunięcia naruszenia prawa. To powinno podlegać głosowaniu. Czy przejdzie, 

czy nie przejdzie, nie wiem. I nie ma znaczenia, czy Pani jest autorem projektu, czy nie.               

Ma to o tyle znaczenie, że Pani może to przyjąć autopoprawką bądź nie. Jeżeli Pani odmawia 

przyjęcia tego autopoprawką, wniosek taki jest poddawany pod głosowanie Radzie.”  

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, „Panie radny, ale nie zmieniajmy tego tutaj, w jakieś Pana 

dywagacje, tylko odnieśmy się do opinii Radcy prawnego. 

 

Radca prawny wskazała, że „zgodnie ze Statutem § 22, tutaj mamy doczynienia z Pańskim 

wnioskiem, więc on powinien być przegłosowany. Tak jak stanowi Statut w pierwszej 

kolejności należy głosować poprawki, których przyjęcie lub odrzucenie rozstrzyga o innych 

poprawkach. W przypadku przegłosowania poprawki wykluczającej inne poprawki, poprawek 

tych nie poddaje się pod głosowanie.” 

 

Radny Michał Pilarski powiedział, „dokładnie. Nie rozumiem stanowiska Pani 

Przewodniczącej.”  

 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Radcy prawnego z zapytaniem, „co głosujemy 

najpierw, bo to ja też decyduję, która uchwała jest pierwsza.”  
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Radca prawny zaznaczyła, „to znaczy tutaj, w tym przypadku trudno jest mówić o poprawce 

najdalej idącej. Więc kolejność, w przypadku przegłosowania uchwały, która jest 

zaproponowana, no wiadomo że niweluje wniosek Pana radnego.”  

 

Radny Michał Pilarski dopytywał, ”najpierw głosujemy uchwałę, a później mój wniosek?” 

   

Radca prawny odpowiedziała, że najpierw wniosek, jeżeli będzie, możemy głosować. Tylko 

tutaj trudno jest mówić o wniosku najdalej idącym, a przepis akurat Statutu, tego Statutu  

mówi, że w pierwszej kolejności należy głosować poprawki, których przyjęcie lub odrzucenie 

rozstrzyga o innych poprawkach.” 

 

Radny Michał Pilarski wtrącił, ale nie ma innych poprawek. 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, „dobrze ponieważ decyzja, póki co, pozostaje po mojej 

stronie i ja poniosę konsekwencje, proszę o podjęcie, jeżeli nie innych pytań w sprawie…”   

 

Radca prawny dodała, „to znaczy przegłosowanie projektu z treścią, który mówi o tym,                   

że jest niezasadne, bezcelowym czyni wtedy wniosek Pana radnego, no bo w tym momencie 

no wiadomo, że…” 

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, „a ja nie zamierzam wnieść autopoprawek, ponieważ jestem 

projektodawcą.” 

 

Radny Michał Pilarski poprosił, „o literalne zacytowanie w tej sprawie zarówno wypowiedzi 

Pani Przewodniczącej, jak i Pani mecenas. Żeby dokładnie to, co Panie powiedziały, żeby 

zostało zapisane w protokole.” 

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, będzie to zawarte w protokole.    

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  14 radnych. 

Przeciw głosowało     6 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/207/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa 

stanowi załącznik nr 34 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 14 stanowi załącznik nr 35  

do protokołu. 

 

Ad. 14c) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/177/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2016 

stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/208/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/177/15 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Powiatu Zgierskiego na rok 2016 stanowi załącznik nr 37 do protokołu. Wydruk z głosowania 

nr 15 stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Ad. 14d) 

Projekt uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Mistrzostwa Sportowego - Liceum 

Ogólnokształcącego im. Mikołaja Kopernika w Aleksandrowie Łódzkim stanowi załącznik nr 

39 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/209/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie przekształcenia Szkoły Mistrzostwa 

Sportowego - Liceum Ogólnokształcącego im. Mikołaja Kopernika w Aleksandrowie 

Łódzkim stanowi załącznik nr 40 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 16 stanowi załącznik 

nr 41 do protokołu. 

 

Ad. 14e) 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia Bursy w Aleksandrowie Łódzkim stanowi załącznik 

nr 42 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/210/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie utworzenia Bursy w Aleksandrowie Łódzkim 

stanowi załącznik nr 43 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 17 stanowi załącznik nr 44                     

do protokołu. 

 

Ad. 14f) 

Projekt uchwały w sprawie połączenia szkoły i placówki oraz utworzenia Zespołu Licealno-

Sportowego w Aleksandrowie Łódzkim stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały.  
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Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/211/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie połączenia szkoły i placówki oraz 

utworzenia Zespołu Licealno-Sportowego w Aleksandrowie Łódzkim stanowi załącznik nr 46 

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 18 stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Ad. 14g) 

Projekt uchwały w sprawie przekształcenia Technikum Nr 1 im. Jakuba Stefana Cezaka                   

w Zgierzu stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/212/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie przekształcenia Technikum Nr 1 im. Jakuba 

Stefana Cezaka w Zgierzu stanowi załącznik nr 49 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 19 

stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Ad. 14h) 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia Bursy w Zespole Szkół Nr 1 im. Jakuba Stefana 

Cezaka w Zgierzu stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/213/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie utworzenia Bursy w Zespole Szkół Nr 1               

im. Jakuba Stefana Cezaka w Zgierzu stanowi załącznik nr 52 do protokołu. Wydruk                        

z głosowania nr 20 stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Ad. 14i) 

Projekt uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej Specjalnej przy 

Specjalistycznym ZOZ dla Dzieci w Sokolnikach stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Radny Adam Bączyk chciał wiedzieć, czy ta przeniesiona szkoła na ul. Parzęczewską                      

do Szpitala Wojewódzkiego w jakikolwiek sposób podlega pod powiat. 

 

Członek Zarządu odpowiedział, że tak, to jest powiatowa jednostka organizacyjna.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/214/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej 

Specjalnej przy Specjalistycznym ZOZ dla Dzieci w Sokolnikach stanowi załącznik nr 55                

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 21 stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Ad. 14j) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji 

społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, na rok 2016 stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/215/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji 

zadań rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, na rok 2016 stanowi załącznik nr 58 do protokołu. Wydruk                       

z głosowania nr 22 stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
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Ad. 14k) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu 

Wschodniemu stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/216/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Łódzkiemu Wschodniemu stanowi załącznik nr 61 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 23 

stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Ad. 14l) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/202/16  Rady Powiatu Zgierskiego                      

z dnia 29 lutego   2016 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom                                 

i placówkom niepublicznym oraz publicznym niezaliczanym do sektora finansów 

publicznych, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 

stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/217/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/202/16  Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 29 lutego   2016 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

szkołom  i placówkom niepublicznym oraz publicznym niezaliczanym do sektora finansów 

publicznych, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 

stanowi załącznik nr 64 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 24 stanowi załącznik nr 65                

do protokołu. 

 

Ad. 14m) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/169/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

29 lutego 2008 r. w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości                   

oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowani na czas oznaczony dłuższy niż trzy lata lub na 

czas nieoznaczony stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 
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Starosta Zgierski Bogdan Jarota przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/218/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/169/08 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 29 lutego 2008 r. w sprawie zasad nabywania, zbywania                        

i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowani na czas oznaczony 

dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony stanowi załącznik nr 67 do protokołu. Wydruk 

z głosowania nr 25 stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Ad. 14n) 

Projekt uchwały w sprawie wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania 

sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za 2015 rok stanowi załącznik nr 69                         

do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Radny Grzegorz Kuna zapytał, czy występowano również z zapytaniem do innych biegłych 

rewidentów, czy było zapytanie tylko do jednej firmy. 

 

Skarbnik odpowiedziała, że zgodnie z regulaminem zamówień do 30 tysięcy euro zostały 

wysłane trzy zapytania do trzech biegłych rewidentów. Dwóch jest na rynku zgierskim i jeden 

na rynku łódzkim. Odpowiedziało jedno biuro.   

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/219/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie wyboru biegłego rewidenta w celu 

przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za 2015 rok 

stanowi załącznik nr 70 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 26 stanowi załącznik nr 71                 

do protokołu. 

 

Ad. 14o) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia               

30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2016 stanowi 

załącznik nr 72 do protokołu.  
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Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji , 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/220/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2016 stanowi załącznik nr 73 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 27 

stanowi załącznik nr 74 do protokołu.   

 

Ad. 14p) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/173/15 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia               

30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2016-2022 stanowi załącznik nr 75 do protokołu.  

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przekazała pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji , 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/221/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/173/15 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2016-2022 stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 28 stanowi załącznik nr 74 do protokołu.   

 

Przewodnicząca Rady, na wniosek części radnych, ponownie zaproponowała rozszerzenie 

porządku obrad. Jednocześnie poinformowała, że Komisja Statutowo-Prawna dzisiaj rano 

zajmowała się dopiero tymi skargami. W związku z powyższym dopiero dzisiaj można było 

zaproponować włączenie projektów uchwał w program dzisiejszej sesji. Równocześnie 

zaznaczyła, że z uwagi na terminy wymagalne, wiążące się z rozpatrzeniem tych spraw, 

będzie konieczność zwołania sesji dodatkowej w poniedziałek, we wtorek - trudno jeszcze 

określić, musi to ustalić ze Starostą. W związku z tym poprosiła o takie poważne rozsądne 

podejście do sprawy.   
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Radny Witold Kosmowski chciał wiedzieć, dlaczego tej skargi nie dostała Komisja do spraw 

Przeciwdziałania Bezrobociu. Zgodnie z zapisami w BIP Komisja zajmuje się 

rozpatrywaniem skarg w szeroko rozumianym bezrobociu. Komisja miała 21 posiedzenie, 

skarga wpłynęła 14 i niestety członkowie Komisji nie dostali takiego materiału. Nie dostali go 

do dzisiaj. W ubiegłym roku Komisja opiniowała skargę na dyrektora Powiatowego Urzędu 

Pracy. Radny jest zaskoczony, że Komisja nie dostała takiego materiału.  

 

Przewodnicząca Rady wskazała, że skarga jest stricte na dyrektora, szefa placówki i dlatego 

poszła do Komisji Statutowo-Prawnej i poszedł też wniosek do Zarządu o złożenie 

stosownych wyjaśnień. W takich, a nie innych terminach mogliśmy się tym zająć. Na pewno 

ta sprawa będzie rozpatrywana i nie widzi przeszkód, jeżeli przewodnicząca Komisji 

Bezrobocia będzie chciała również przyglądać się tej sprawie, chociaż jest to skarga na 

kierownika jednostki.  

 

Radny Witold Kosmowski przypomniał, że rok temu skarga była na Starostę oraz dyrektora  

Powiatowego Urzędu Pracy i była rozpatrywana przez Komisję Bezrobocia i nie było 

żadnego problemu. Dlaczego ten problem pojawił się akurat przy tej skardze.  

 

Radny Michał Pilarski też uważał za dziwne, że skarga wpływa przed wszystkimi komisjami, 

a Przewodnicząca ich nie przekazuje. Czyżby dlatego, że dotyczy to radnej z Platformy 

Obywatelskiej i z Aleksandrowa. Następnie radny chciał poznać grupę radnych, która 

składała wniosek o zmianę porządku obrad, z imienia i z nazwiska.   

 

Przewodnicząca Rady przekazała, że są to radni, którzy są zainteresowani tym, żeby 

procedować to w sposób prawidłowy. Sama również podpisuje się pod tym wnioskiem. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski oznajmił, że troszeczkę bulwersują go sytuacje, które tutaj 

powstają podczas sesji Rady Powiatu Zgierskiego. Zaproponował, żeby wziąć Statut (§ 22), 

przeczytać sobie ten Statut, przeanalizować, porozmawiać z mecenasem, niech mecenas 

wyjaśni, a nie żeby miała miejsce sytuacja, taka przepychanka - może, nie może, zechce,            

nie zechce. Jesteśmy wszyscy ludźmi, którzy mają jakąś wiedzę na temat samorządu, na temat 

w ogóle pracy starostwa, niektórzy są w starostwie. § 22 Statutu jasno mówi, że w pierwszej 

kolejności należy głosować poprawki, których przyjęcie lub odrzucenie rozstrzyga o innych 

poprawkach. Radny Michał Pilarski zgłosił wniosek o zmianę treści uchwały. I w pierwszej 

kolejności powinno to być jasno stwierdzone, a nie radca interpretuje tak, Przewodnicząca 

interpretuje inaczej. Ponadto radny dzisiaj jest troszeczkę zniesmaczony, gdy przeczytał 

skargę na działalność kierownika jednostki organizacyjnej Powiatu Zgierskiego. Nie ma 

pretensji  do Starosty, bo Starosta na pewno czeka jeszcze na wyjaśnienie, które przypuszcza, 

że jeszcze nie dotarło. Ale uważa, że jeśli takie rzeczy się dzieją to dobrze wysłać na e-mail 

taką skargę, żeby radni się zapoznali, a nie pięć minut przed sesją. Dla radnego takie 

zachowania i takie działania są niesmaczne. Radni powinni to dostać, żeby mogli na 

spokojnie sobie przeczytać, przeanalizować, przygotować się do sesji. A nie wrzucamy coś na 

sesję, tylko dlatego żeby wrzucić.  

Kolejna rzecz. Radny chciałby, żeby na stronie Powiatu Zgierskiego (jak Starosta wita),                 

żeby też byli radni, a nie gdzieś tam upchnięci w urzędzie, gdzieś tam w jakiejś zakładce,             

że nie widać. Żeby taki odnośnik był Radni Powiatu Zgierskiego.   

 

Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę, że projekt uchwały dotyczy przedłużenia terminu 

rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu. To nie 

jest rozpatrzenie zasadności, niezasadności skargi. Jest przedłużenie terminu z uwagi na to,     

że trzeba zebrać, złożyć wyjaśnienia i rozstrzygnąć sprawę. 

 



24 

 

Starosta wyjaśnił, że przedłużenie terminu rozpatrzenia skargi wynika z tego, że był okres 

świąteczny i wskazał dyrektorowi do 5 kwietnia br. termin do złożenia wyjaśnień. W związku 

z tym, że jesteśmy zobligowani do rozpatrzenia skargi w ciągu 30 dni, jest prośba o to żeby 

nie robić dodatkowej sesji i rozpatrzyć tę skargę w normalnym trybie na następnej sesji. 

Komisja Statutowo-Prawna na dzisiejszym posiedzeniu przyjęła takie rozwiązanie                                 

o przedłużeniu terminu dla rozpatrzenia tej skargi. Stąd też wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad stosownego projektu uchwały w tej sprawie. Natomiast, jeśli chodzi o drugą 

skargę, która też nie została wprowadzona do porządku obrad, tu jesteśmy w pełni 

przygotowani i jak najbardziej  można tę skargę rozpatrzyć. 

 

Radny Witold Kosmowski powiedział, „Pani Przewodnicząca, ja nie ukrywam, że troszeczkę 

mnie zabolało, jak Pani podsumowała, że teraz radni którzy podchodzą poważnie do tej pracy, 

to będziemy zmieniali porządek obrad. Ja uważam, że  staram się podchodzić poważnie do tej 

pracy. To nie jest winą nas tzw. opozycji, że wam się nie odliczyło w koalicji. Gdyby 

wszyscy się z Platformy odliczyli, tak jak powinno być, to by ten wniosek pewnie przeszedł. 

Proszę na nas nie zrzucać, że przez nas nie rozszerzyliśmy porządku obrad, bo póki co, to nie 

opozycja ma bronić Starosty i jego jakby ludzi. Natomiast uważam, że każdy z radnych, który 

dostał ten mandat, podchodzi do pracy solidnie i to pewnie będą oceniać nas wyborcy. 

Natomiast wydaje mi się, że wszyscy powinniśmy podchodzić poważnie i dlatego proszę,              

że jeżeli będą takie skargi, gdzie dotyczy to szeroko pojętego bezrobocia, proszę to jako 

wiceszef tej Komisji, żebyśmy też dostawali, bo później niepotrzebnie jest zamieszanie. 

Natomiast, jeżeli na tyle jest koalicja silna, żeby porządek obrad powiększyć, jak najbardziej 

powiększymy.”  

 

Przewodnicząca Rady powiedziała, „czyli Pan swoją wypowiedzią potwierdził dokładnie to,                

co zostało przeprowadzone na początku sesji.”  

 

Radny Michał Banaszczyk poprosił, aby Radca prawny zabrała głos w tej sprawie pod 

względem formalnym. Rada już raz dzisiaj głosowała nad tym punktem i czy może drugi raz 

nad nim głosować. „Czy to znaczy, że jeżeli budżet nie przejdzie, to będziemy głosować,             

jak wyjdzie część radnych, bo może wtedy przejdzie. Czyli teraz, jak wróciło i wprowadzamy 

z powrotem to na sesję. To jest takie niepoważne. I druga sprawa, przychylam się tutaj do 

głosu Pana Witolda Kosmowskiego, użyła Pani takich słów, że jest to niepoważne. 

Niepoważne to być może jest z Pani strony, prosiłbym o powstrzymanie się od takich słów.”  

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, „potwierdzam to co powiedziałam. Tak, jak Panowie to 

odebraliście, to tak odczytaliście te intencje. Mi chodziło o zachowanie powagi podczas obrad 

sesji. Nie tak, jak mówi tutaj radny Witold Kosmowski, że koalicja jest od tego, żeby się 

odliczyć. Nie. Rozumiem, że traktujemy się wszyscy  naprawdę poważnie. Możemy się przy 

wielu sprawach nie zgadzać, natomiast nie porównywałabym zmiany porządku obrad do 

podjęcia uchwał w konkretnych sprawach. My nie podejmujemy uchwały, tylko był wniosek 

o zmianę porządku obrad, tak jak to robimy stety czy niestety praktycznie na każdej sesji,                                      

bo wpływają uchwały w ostatnim momencie, pilne do rozpatrzenia i nie można ich wtedy 

pozostawić samych sobie.”  

 

Radca prawny w odpowiedzi radnemu Michałowi Banaszczykowi potwierdziła, iż jest 

dopuszczalna zmiana porządku obrad. Porządek obrad można zmienić w każdym punkcie 

sesji.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski powiedział, „Pani Przewodnicząca, mówi Pani tutaj słowa,                  

że wszyscy powinniśmy się szanować. Ja szanuję wszystkich i uważam, że mnie też powinno 

się szanować, bo jeśli ja proszę, żeby tutaj było troszeczkę ciszej, bo mikrofon akurat się tam 

popsuł, Pani mi od razu sugeruje, że to Pana koledzy zakłócają spokój. Przepraszam bardzo,                       
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a to tylko moi koledzy zakłócają spokój, tylko moi koledzy wychodzą z sali, żeby nie wiem, 

może do łazienki. Ja nie wiem, po co ktoś wyszedł, ja nie będę sprawdzał kolegów. Prosiłbym 

nie sugerować mi, tylko odpowiadać. A to Pani ma władzę, żeby zaprowadzić porządek na tej 

sali i to Pani może przywołać radnych do porządku.”   

 

Radny Józef Dziemdziela oświadczył, że między innymi on złożył na ręce Przewodniczącej 

taki wniosek, żeby powtórzyć głosowanie o zmianę porządku obrad. I Rada podejmie 

decyzję, czy rozpatrzy te dwa projekty uchwał, czy nie. Wnioskował o to, między innymi też 

dlatego, że z obiektywnych przyczyn, spóźnił się na głosowanie i czuł taki obowiązek jako 

radny. Jeżeli jest niedotrzymywany termin trzydziestodniowy, jaki nas obliguje do 

rozpatrywania skargi, to wymaga przedłużeniu i podjęcia stosownej uchwały, która jest 

bardzo prosta, a poza tym służy lepszemu, tak jak tutaj zrozumiał, rozpatrzeniu tej skargi. 

Jeżeli nie podejmiemy przynajmniej tego projektu uchwały, to Przewodnicząca jest 

zobowiązana do zwołania kolejnej sesji dla rozpatrzenia skargi, albo do przedłużenia terminu 

dla jej rozpatrzenia. Trzydziestodniowy termin mija około 12 kwietnia. W związku z tym 

radny jeszcze raz składa wniosek o zmianę porządku obrad poprzez wprowadzenie tych 

dwóch projektów uchwał.   

 

Radny Michał Pilarski poprosił o udostępnienie projektu uchwały przed głosowaniem, bo od 

znajomości projektu uzależnia dalsze pytanie przed tym głosowaniem. 

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że projekt uchwały zostanie udostępniony po jego 

wprowadzeniu do porządku obrad.  

 

Radny Michał Pilarski nie zgodził się. Zanim zagłosuje chciałby zobaczyć nad czym głosuje                 

i w związku z tym chciałby zobaczyć ten projekt. Głosowana będzie zmiana porządku obrad, 

więc radny chciałby zapoznać się z tym, nad jaką zmianą głosujemy.  

 

Przewodnicząca Rady poprosiła o rozdanie projektów uchwał.  

 

Radna Lidia Elert podkreśliła, iż przysłuchuje się tej dyskusji i musi przyznać, że nie wie,                

o co tu chodzi. Głosujemy jedynie za tym, żeby przedłużyć termin rozpatrzenia skargi. 

Przyznała, iż też jest smutna, że Komisja Bezrobocia nie otrzymała tej skargi. Zwoła Komisję 

dla zajęcia się tą sprawą. 

 

Radny Michał Pilarski chciał zaprotestować przeciwko argumentacji Przewodniczącej,                    

że powodem tego, że to się nie znalazło w porządku obrad  jest Komisja Statutowo-Prawna. 

Skarga wpłynęła 14 marca, projekt zgłasza Przewodnicząca i Przewodnicząca mogła                     

14 marca, po rozmowie ze Starostą, który daje czas na wyjaśnienia, wprowadzić ten projekt                   

w statutowym terminie na 7 dni przed sesją, jako projekt porządku obrad. A argumentacja,            

że coś źle zrobiła Komisja Statutowo-Prawna, to jest niepoważne zachowanie i niepoważny 

argument. Dlatego, pytał o ten projekt uchwały, bo chciał zobaczyć, kto go zgłaszał. 

„Zgłaszała go Przewodnicząca i to Przewodnicząca potraktowała nas wszystkich niepoważnie               

i teraz próbuje zasłaniać się Komisją Statutowo – Prawną. Można było po 14, tenże sam 

projekt i nic nie stałoby na przeszkodzie, wprowadzić normalnie do porządku obrad, a to 

widocznie niedopatrzenie.” 

 

Przewodnicząca Rady po raz kolejny zwróciła uwagę radnemu Michałowi Pilarskiemu,               

aby nie wkładał w jej usta słów, których nie wypowiedziała. Nie zrzucała odpowiedzialności 

na Komisję Statutowo-Prawną, poinformowała o tym, że Komisja Statutowo-Prawna spotyka 

się w piątek przed obradami sesji. 
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Radny Michał Pilarski odpowiedział, „dokładnie to Pani powiedziała, bo ja bardzo dokładnie 

sobie Pani wypowiedzi notuję.” 

 

Przewodnicząca Rady  poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad w pkt 14q 

projektu uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu.  

Za przyjęciem głosowało  16 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu  10 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk             

z głosowania nr 29 stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady  poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad w pkt 14r 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego. 

Za przyjęciem głosowało  15 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu  11 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. Wydruk                     

z głosowania nr 30 stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

 

Ad. 14q) 

Projekt uchwały w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu stanowi załącznik nr 80 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  15 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu  11 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/222/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie przedłużenia terminu rozpatrzenia skargi na 

działalność Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu stanowi załącznik nr 81                     

do protokołu. Wydruk z głosowania nr 31 stanowi załącznik nr 82 do protokołu.   

 

Ad. 14r) 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego stanowi załącznik  

nr 83 do protokołu.  

 

Starosta przekazał, że 15 lutego br. do Wydziału Komunikacji wpłynął wniosek Komendy 

Powiatowej Policji w Zgierzu w sprawie dotyczącej zastrzeżeń co do stanu zdrowia kierowcy, 

który wcześniej spowodował kolizję drogową. Polegało to na tym, że kierowca najechał na tył 

stojącego samochodu i po momencie odjechał z miejsca zdarzenia. Właściciel tego 

samochodu zapisał numery, zgłosił to na Komendę Policji. Policja ustaliła właściciela, dotarła 

na miejsce zamieszkania, Pan przyznał się do tego, że jechał w określonym czasie tą ulicą, 

natomiast stwierdził, że nie słyszał, nie zauważył, że uderzył w tył samochodu stojącego na 

poboczu. To wszystko spowodowało ten wniosek. Skoro Pan przyznał się, że jechał, a nie 

zauważył, że potrącił samochód, to wydaje się słuszna decyzja Policji, że ze stanem zdrowia 

coś nie jest w porządku, zwłaszcza że był to człowiek 84 letni.  Zgodnie z art. 61 § 1 ustawy   

z 14 czerwca 1960 r. Kpa, został Pan skierowany na badania lekarskie w celu potwierdzenia 

zdolności do kierowania samochodem. Pan wystąpił o takie badanie, uzyskał zgodę lekarza na 

1 rok z pewnymi zastrzeżeniami, jeśli chodzi o korektę słuchu. W związku z tym Starosta 

uważa, że postępowanie pracowników Wydziału Komunikacji było jak najbardziej słuszne                  

i zgodne z zasadami postępowania. Ze względu na to, że jeżeli lekarz przywrócił zdolność do 

kierowania temu Panu, bierze za to odpowiedzialność. W innym wypadku, gdyby zdarzył się 
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jakiś wypadek drogowy z udziałem tego Pana, wtedy to Starosta, jako osoba odpowiedzialna, 

odpowiadałby za takie zdarzenie. Po otrzymaniu tego zaświadczenia lekarskiego Pan 

odzyskał prawo jazdy, ale uznał że ten czas przerwy w uprawnieniach do kierowania oraz 

jego godność była nadwyrężona i z tegoż też powodu złożył tę skargę. Jednocześnie Starosta 

oświadczył, że w związku z tym, że skarga jest na Starostę Zgierskiego, nie będzie brał 

udziału w głosowaniu nad podejmowaniem przedmiotowej uchwały.    

 

Przewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej Tomasz Jędrzejczak powiedział, że na 

dzisiejszym posiedzeniu bardzo szczegółowo był omawiany ten temat, sprawa nie budziła 

żadnej wątpliwości i Komisja jednogłośnie stwierdziła, że skarga jest niezasadna.   

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/223/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 1 kwietnia 2016 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na Starostę Zgierskiego 

stanowi załącznik nr 84 do protokołu. Wydruk z głosowania nr 32 stanowi załącznik nr 85  

do protokołu.   

 

Ad. 15 

Projekt stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie przebudowy drogi                 

krajowej Nr 14 stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

 

Starosta przekazał, iż projekt stanowiska został przygotowany na wniosek Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej Rady Powiatu Zgierskiego. Droga Nr 14 jest 

drogą bardzo uczęszczaną, na której tworzą się potężne korki od Łodzi do Strykowa. Już 

dawno był przygotowany projekt przebudowy tejże drogi, ale niestety z różnych przyczyn 

przebudowa tej drogi się odwleka w jakimś nieokreślonym czasie.    

 

Radny Witold Kosmowski podziękował za to stanowisko. Jest to bardzo ważna droga. 

Zastanawiał się, czy nie dopisać Nr 1, bo od jakiegoś czasu część drogi od Łodzi do wjazdu 

na rondo autostradowe ma Nr 1 w ramach dróg krajowych. Radny obawia się, że jak 

napiszemy Nr 14 to Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad może odpisać, że to 

dotyczy odcinka od ronda w kierunku Strykowa i Głowna i nie przewidują przebudowy. 

Natomiast odcinek Łódź Stryków ma dwa numery i dlatego radny by napisał w projekcie 

stanowiska Nr 14 i Nr 1. 

 

Starosta propozycję radnego przyjął jako autopoprawkę.  

 

Radny Michał Pilarski zaznaczył, że Rada wyraża swoje decyzje w drodze uchwały.                             

W związku z tym uważał, że przegłosowanie projektu stanowiska kompletnie nie jest 

wiążące, powinna być uchwała Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie przyjęcia stanowiska                 

o przedłożonej treści.   

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt stanowiska z autopoprawką.  

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada stanowisko przyjęła. Stanowisko Rady Powiatu Zgierskiego                  

z w sprawie przebudowy drogi krajowej Nr 14, 1 stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 

Wydruk z głosowania nr 33 stanowi załącznik nr 88 do protokołu.   
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Ad. 16 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

stanowi załącznik nr 89 do protokołu.    
 

Ad. 17 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 
 

Radny Grzegorz Kuna poprosił o przybliżenie informacji w temacie uchwały Nr 15/30/16 

Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 17 marca 2016 r. w sprawie  cofnięcia upoważnienia 

udzielonego Pani Monice Stodulskiej, Zastępcy Naczelnika Wydziału Drogownictwa 

Starostwa Powiatowego w Zgierzu, do załatwiania w imieniu Zarządu Powiatu Zgierskiego 

spraw związanych z wykonywaniem funkcji zarządcy dróg powiatowych na obszarze Powiatu 

Zgierskiego, w szczególności do wydawania decyzji administracyjnych i postanowień.  

 

Starosta wyjaśnił, że upoważnienie zostało cofnięte w związku z zatrudnieniem Naczelnika 

Wydziału Drogownictwa. Zapewnił, że nie zamierza robić żadnych ruchów w stosunku do 

Pani Zastępcy Naczelnika, natomiast upoważnienie będzie miała tylko i wyłącznie jedna 

osoba, czyli Naczelnik, a na czas jego nieobecności, zastępca będzie miała wystawiane 

upoważnienie jednostkowe.  
 

Ad. 18 

Starosta oznajmił, iż odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone na piśmie w statutowym 

terminie. 

 

Ad. 19 

Radny Grzegorz Kuna złożył wniosek do Przewodniczącej Rady o zmianę zapisu w Statucie 

Powiatu Zgierskiego dotyczącego wypłaty diet dla radnych. Wie, że nie są to wielkie 

pieniądze, ale tak się złożyło, że został ostatnio jak gdyby dwa razy ukarany za nieobecność 

tego samego dnia. Radny wtedy przebywał w szpitalu i tego samego dnia odbywała się i sesja 

nadzwyczajna i komisja, i miał potrąconą dietę dwa razy. Gdyby to było odwrotnie, to czy 

radny miałby dołożoną jedną bądź dwie części, no chyba nie. Dlatego radny prosił                             

o przygotowanie zmian do Statutu, żeby radni nie byli po prostu poszkodowani w ten sposób.  

 

Zdaniem Przewodniczącej Rady wniosek radnego można skierować do Komisji Statutowo-

Prawnej, niech Komisja spróbuje się pochylić, czy zwolnienie lekarskie będzie mogło 

usprawiedliwiać nieobecność. Będzie to trudny temat do tego, żeby spróbować wprowadzić tę 

zmianę, żeby ona regulowała względnie sprawiedliwie takie rzeczy. Poza tym będzie pewnie 

trudno weryfikować każdy przypadek indywidualnie, jeżeli dopuścimy coś nie do końca 

dookreślonego. Następnie Przewodnicząca powiedziała, że dobrze, że radny nawiązuje do 

tego, gdyż obecność, a obecność ma duże znaczenie. Zwróciła się do radnych z prośbą, żeby 

chociaż w pierwszej części obrad, kiedy mamy gości, kiedy mamy osoby przedstawiające 

informacje czy sprawozdania o uczestniczenie w tych obradach sesji. Nie chodzi oczywiście       

o to, żeby siedzieć non stop przykutym do krzesła. Uważała, że zwyczajnie chyba grzeczność 

i przyzwoitość wymaga, żeby pewne wyjścia zasygnalizować, tak jak dzisiaj zrobiło to dwóch 

radnych: radna Maria Sobczak, która była na początku sesji i ze względów zawodowych 

musiała wyłączyć się na jakiś czas z posiedzenia sesji i radny Dominik Gabrysiak, który 

również ze względów zawodowych poprosił o zwolnienie. Przewodnicząca nie ma władzy, 

żeby kogoś zatrzymać, czy jakoś inaczej egzekwować, szantażować, żeby został, ale prosiła                

o odrobinę takiego wzajemnego poszanowania.  

 

Radna Maria Sobczak przeprosiła za swoją poranną nieobecność, ale niestety musiała wziąć 

zastępstwo, w swoich obowiązkach akademickich, za Panią profesor, której zmarł ojciec                        

i uczestniczyła dzisiaj w pogrzebie. Na liście obecności zaznaczyła, że przybyła o godzinie 
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trzynastej – jest to do wglądu w tej chwili. Jednocześnie sygnalizowała kolegom, że przyszła 

dlatego, że dała pracodawcy taką kartę, że jej dzisiaj nie ma w pracy, więc czuła się                       

w obowiązku, żeby to nie stało w sprzeczności, gdzie konkretnie dzisiaj o godzinie trzynastej 

była. Dla elegancji sprawy będzie najprościej, jeżeli się zrzeknie dzisiejszej diety i o to prosiła 

Przewodniczącą Rady. Życzyła, żeby pozostali radni, kiedy wychodzą z sali na większość 

trwania sesji, w ten sposób również postępowali.  

 

Przewodnicząca Rady nie zgodziła się z wnioskiem radnej.  

 

Radna Maria Sobczak oznajmiła, że przekaże tę kwotę na cele społeczne. 

 

Radny Michał Pilarski w nawiązaniu do wniosku radnego Grzegorza Kuny zaproponował 

rozwiązanie, które jest przyjęte w Radzie Miasta Zgierza, tzn. diet się nie potrąca w dwóch 

przypadkach: za sesje i komisje, które nie są  w planie pracy, ponieważ radny nie ma 

możliwości zaplanowania sobie tego oraz przy okazaniu kopii zwolnienia lekarskiego. Jest 

gotowy zapis w Radzie Miasta Zgierza, który można bez problemu transponować do naszych 

rozwiązań.     

 

Według Przewodniczącej Rady kwestią zmiany dotyczącej diet powinna zająć się Komisja 

Statutowo-Prawna i wypracować coś, co będzie też zgodne z etyką radnego. Zauważyła,                     

że diety wcale nie są małe. Jeżeli się weźmiemy za zmiany, to one wzbudzą równie dużo 

kontrowersji  pozytywnych, jak i negatywnych potem opinii. 

 

Radny Józef Dziemdziela podkreślił, że należy do grona nielicznych radnych, którzy są od                     

I kadencji (z jedną przerwą). W I kadencji radni bardzo długo pracowali nad zasadami 

ustalania wysokości diet radnych. Zasady te, z niewielką zmianą w międzyczasie, 16 lat czy 

już 17 rok  w zasadzie przetrwały. Według radnego nie należy ich zmieniać, dlatego że ta 

formuła się sprawdziła. W niektórych samorządach diety są płacone za posiedzenia sesji                    

i komisji. U nas przyjęta została ta wersja, która do tej pory obowiązuje, z dużym 

przemyśleniem. Na wniosek grupy radnych została zmieniona zasada, mianowicie dano 

przewodniczącemu rady upoważnienie, żeby uwzględniał w bardzo uzasadnionych 

przypadkach trwające zwolnienie ponad trzy miesiące. Chodziło o szczególne przypadki 

choroby długotrwałej. Żadnych innych uwzględnień nie było i wnioskuje, aby nie było. Sam 

też we wrześniu nie mógł być na sesji i też została mu potrącona dieta. Generalnie radni 

pracują i odbywają posiedzenie komisji i sesji. Jeżeli radny nie bierze udziału w komisjach            

i w sesji, to w zasadzie nie ma podstawy do udzielenia w ogóle diety. A u nas można nie być 

w ogóle, w ciągu miesiąca na żadnym posiedzeniu, a i tak znaczna część diety radnemu się 

należy. W związku z tym nie jest to żadna krzywda. Do tej pory przez tyle lat nie było takiego 

wniosku. Jest to pierwszy wniosek zgłoszony przez radnego, który w powiecie jest po raz 

pierwszy. Nie wie, jak inni radni się odniosą, ale po takich doświadczeniach stawia wniosek, 

aby tych diet nie ruszać, a ten zapis, który daje możliwość przewodniczącemu rady 

usprawiedliwienia, zostawić tak jak do tej pory. Radni nie nadużywają i nie nadużywali                  

w poprzednich kadencjach swojej nieobecności. Mogą się zdarzyć sytuacje życiowe                               

i zawodowe. Nie rozdzielajmy, bo tak zaczniemy rozdzielać sesje na godziny, za godzinę to 

będzie 5%, za dwie godziny będzie 10%. Jeżeli ktoś był na sesji i listę obecności podpisał, 

jest na sesji.  Tak jak i teraz kończy się sesja, już nie mamy nawet głosowań i w zasadzie 

wszyscy jesteśmy na sali.  Także naprawdę dyscyplina w naszej Radzie była i jest  na bardzo 

wysokim poziomie. I zostawmy to. Radni podchodzą bardzo poważnie, jeżeli ktoś musiał 

wyjść z takich czy innych względów, to informował o tym i są to przypadki naprawdę 

jednostkowe. Przewodnicząca to uwzględnia i żadnych potrąceń nie ma, ani takich deklaracji, 

jak radna Sobczak nawet złożyła, nie potrzeba. Zostawmy to, bo naprawdę to funkcjonowało 

dobrze.    

 



30 

 

Radna Krzysztofa Kubiak powiedziała, że „tu kolega trochę miał racji, jeśli chodzi o jego 

chorobę i coś tam mu źle policzono, powinno to być zweryfikowane. Natomiast uważam,              

że my wszyscy mamy naprawdę mało pieniędzy, żeby jeszcze przykładać ręce do tej diety.  

Ona jest i tak - dla mnie - uważam duża.” Jest tak uchwalona i powinno tak zostać.  

  

Przewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej Tomasz Jędrzejczak zapewnił, że oczywiście 

Komisja zajmie się tym tematem, podda pod dyskusję tę propozycję. Niemniej jednak 

osobiście zgodził się z radnym Józefem Dziemdzielą, że to wszystko funkcjonuje dobrze i też 

ma wątpliwości, jeżeli chodzi o wprowadzenie tych zmian.   

 

Radny Grzegorz Kuna wycofał swój wniosek. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że: 

 radni dzisiaj otrzymali sprawozdanie z przebiegu wykonania budżetu Powiatu Zgierskiego 

za rok 2015, 

 Stowarzyszenie Przyjaciół Szkoły i Osób Niepełnosprawnych Umysłowo „Przyjaciele 

Jedynki” oraz Społeczność Zespołu Szkół Specjalnych w Ozorkowie złożyli 

podziękowania za udział w I Spotkaniu Karnawałowym pt. „Niech żyje bal”.  

Ponadto przypomniała o obowiązku składania oświadczeń majątkowych – termin jest do              

30 kwietnia. 

 

Ad. 20 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad XVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 14
03

. 
 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała  

         

 


